
Mαργαρίτης Τζίμας

Με «σηκωμένα μανίκια» πρέπει να βρει τους 
δημάρχους και τους νομάρχες της Βόρειας Ελ-
λάδας το 2008, καθώς η νέα χρονιά επιβάλλεται 
να εξελιχθεί σε «έτος μελετών», προκειμένου 
οι 16 νομοί του Βορρά να επωφεληθούν από τον 
νέο ρόλο του Yπουργείου Μακεδονίας-Θράκης 
ως τελικού δικαιούχου έργων του Δ΄ΚΠΣ (στο 
πλαίσιο προγράμματος 228 εκατ. ευρώ).
Με συνέντευξή του στο «Τ», ο υπουργός Μα-
κεδονίας-Θράκης, Μαργαρίτης Τζίμας, επιση-
μαίνει ότι «δεν υπάρχει περίπτωση να υπάρξει 
δήμαρχος ή νομάρχης να έχει τεύχη δημοπρά-
τησης για οποιοδήποτε έργο επιλέξιμο και αυτό 
να μη χρηματοδοτηθεί» και καλεί την αυτοδιοί-
κηση να παράγει μελέτες.
Ο ίδιος επισημαίνει ότι η Ζώνη Καινοτομίας 
αποτελεί σήμερα την υπ’ αριθμόν ένα προτε-
ραιότητα στην ατζέντα του, προσθέτοντας ότι τα 
οικονομικά κίνητρα εντός αυτής θα είναι σχεδόν 
διπλάσια σε σχέση με αυτά που προβλέπει σή-
μερα ο επενδυτικός νόμος για το Ν. Θεσσαλο-
νίκης. Κατά τον ίδιο, από το 2010 και μετά, θα 
μπορούμε να μιλάμε για την εγκατάσταση των 
πρώτων καινοτόμων επιχειρήσεων στη Ζώνη.
Ο κ.Τζίμας μιλάει ακόμη  για τις τεχνικές υπη-
ρεσίες των δήμων και την πρόσληψη μηχανι-
κών, για το εκθεσιακό κέντρο των HELEXPO 
και ΔΕΘ, την Κορώνεια και τη διαχείριση του 
Θερμαϊκού Κόλπου, αλλά και τα διατηρητέα της 
Μακεδονίας και της Θράκης, των οποίων η κα-
ταγραφή ολοκληρώνεται περί τον Μάρτιο.

Γνωρίσατε τη Θεσσαλονίκη ως φοιτητής. Ποιες 
ήταν οι πρώτες αναμνήσεις σας από αυτή την 
πόλη στην οποία επιστρέψατε τον περασμένο 
Σεπτέμβριο, ως υπουργός πλέον;
Ήμουν φοιτητής στη Θεσσαλονίκη από το 1972 
ως το 1976, στο φυσικό τμήμα ΑΠΘ, αλλά και 
στο διοικητικό συμβούλιο του Συλλόγου Δραμι-
νών Φοιτητών Θεσσαλονίκης. Από 19 Σεπτεμ-
βρίου επανήλθα με την ιδιότητα του υπουργού, 
σε μια αγαπημένη πόλη, μια αγαπημένη περιο-
χή και προσπαθώ να δικαιώσω την επιλογή του 
Καραμανλή.
Οι πρώτες αναμνήσεις μου από τη Θεσσαλονίκη 
είχαν να κάνουν με το καινούργιο επιστημονικό 
τοπίο που διαμορφωνόταν, ιδιαίτερα στο φυσι-
κομαθηματικό της σχολής, δεδομένου ότι ήταν 
τα τελευταία χρόνια της δικτατορίας. Επίσης, 
θυμάμαι τα πρωινά ξυπνήματα, αφού έπρεπε να 
είμαι στη σχολή από τις 8 το πρωί, παρακολου-
θούσα όλα τα μαθήματα και τα εργαστήρια. Τέ-
λειωσα σε 3,5 χρόνια το φυσικό. Η εγγραφή μου 

• Στην τέταρτη προ-
γραμματική περίοδο, 
το υπουργείο θα είναι 
τελικός δικαιούχος 
έργων. Το πρόγραμμα 
που θα διαχειριστεί, 
φιλοδοξούμε να είναι 
228 εκατ. ευρώ. Το 
υπουργείο παίρνει πι-
στοποίηση ως φορέας 
εκτέλεσης έργων στις 
αρχές του 2008.

• Δεν υπάρχει 
περίπτωση να υπάρξει 
δήμαρχος ή νομάρ-
χης να έχει τεύχη 
δημοπράτησης για 
οποιοδήποτε έργο επι-
λέξιμο και αυτό να μη 
χρηματοδοτηθεί. Γι’ 
αυτό το 2008 πρέπει 
να είναι έτος μελετών 
για όλους.

• Τα οικονομικά 
κίνητρα εντός της 
Ζώνης Καινοτομίας θα 
είναι σχεδόν διπλάσια 
σε σχέση με αυτά που 
προβλέπει σήμερα ο 
επενδυτικός νόμος 
για το Ν.Θεσσαλονί-
κης. Μια καινοτόμος 
επιχείρηση που θέλει 
να εγκατασταθεί μέσα 
στη Ζώνη  μπορεί να 
επιδοτείται μέχρι και 
75% από 40% σήμερα, 
ενώ θα υπάρχει 
φορολογική περίοδος 
χάριτος. Τα κίνητρα 
αυτά είναι περισσό-
τερο αυξημένα από 
οποιαδήποτε ζώνη 
καινοτομίας της 
Ευρώπης.

έγινε τον Νοέμβριο του 1972 και είχαμε πάρει 
πτυχίο δύο φοιτητές μόνο, στην πρώτη περίοδο, 
τον Ιούνιο του 1976, από τους 220.

Ας υποθέσουμε ότι μιλάτε με έναν επισκέ-
πτη της Θεσσαλονίκης, προσπαθώντας να του 
γνωρίσετε το καλό της «πρόσωπο». Τι θα του 
λέγατε;
Θα του έλεγα μια κουβέντα: να μην στρέφει το 
βλέμμα του στην Αθήνα. Η Θεσσαλονίκη είναι μια 
από τις ομορφότερες πόλεις της Ελλάδας, μαζί με 
τη Δράμα, την ιδιαίτερη πατρίδα μου. Έχει αστεί-
ρευτες δυνάμεις -και ανθρώπινες. Και θαυμάσιες 
φυσικές ομορφιές. Δεν έχει να ζηλέψει τίποτα 
από την Αθήνα. Οι Θεσσαλονικείς πρέπει να απο-
βάλουν το κόμπλεξ του δεύτερου έναντι της Αθή-
νας. Εγώ δεν θέλω η Θεσσαλονίκη να γίνει σαν την 
Αθήνα, αλλά να είναι αυτό που είναι.

Δηλαδή, τι πρέπει να κάνει η Θεσσαλονίκη για 
«να είναι αυτό που είναι πραγματικά»;
Να υπάρχει περισσότερη αξιοποίηση του υπάρ-
χοντος δυναμικού της, φυσικού και πολιτιστι-
κού. Η Θεσσαλονίκη πρέπει να μπει σε ένα 
πρόγραμμα –και όσο εξαρτάται από το υπουρ-
γείο θα το προωθήσω- αναπαλαίωσης όλων των 
ιστορικών διατηρητέων κτισμάτων της. Μπορεί 
να γίνει κάλλιστα μια άλλη Βιέννη.

Έχει λάβει πιο συγκεκριμένο χαρακτήρα αυτή 
η επιδίωξη;
Ανάμεσα στις αρμοδιότητες του υπουργείου 
–βασική και κύρια αρμοδιότητα για την ακρί-
βεια- είναι και η ανάδειξη των ιστορικών κτι-
ρίων. Ήδη, σχεδόν ολοκληρώνεται η καταγραφή 
των διατηρητέων της Θεσσαλονίκης και ολό-
κληρης της Β. Ελλάδας και εκτιμώ ότι περί τον 
Μάρτιο θα έχουμε μια ολοκληρωμένη και πλή-
ρη εικόνα για τα διατηρητέα κτίρια της Μακε-
δονίας και της Θράκης, πολλά από τα οποία, σε 
συνεργασία με νομάρχες και δημάρχους, θα τα 
καταθέσουμε για χρηματοδότηση και αναπαλαί-
ωση στο Δ’ ΚΠΣ. 

Στο Δ’ ΚΠΣ ως τελικός δικαιούχος;
Πράγματι, στη νέα προγραμματική περίοδο, το 
υπουργείο θα είναι τελικός δικαιούχος, δηλαδή 
θα μπορεί να κάνει έργα, όπως κάνει το ΥΠΕΧΩ-
ΔΕ. Είναι η καινούργια αρμοδιότητα του ΥΜΑΘ, 
που του δίνει και έναν νέο ρόλο την περιοχή 
μας, Το πρόγραμμα αυτό φιλοδοξούμε να είναι 
228 εκατ. ευρώ. Το υπουργείο παίρνει πιστοποί-
ηση στις αρχές του 2008. Θα είναι πιστοποιημέ-
νος φορέας εκτέλεσης έργων. Για αυτό και όταν 
επισκέπτομαι νομούς τους καθιστώ σαφές ότι 
πρέπει οι τοπικές αρχές να δείξουν πολύ μεγά-

λη ετοιμότητα μέσα στο 2008 και να συντάξουν 
τεχνικά δελτία και τεύχη δημοπράτησης για 
εκτέλεση μεγάλων έργων, που θα υποβληθούν 
στο ΥΜΑΘ.

Έχουμε κάτι καινούργιο σε ό,τι αφορά τη Ζώνη 
Καινοτομίας;
Η Ζώνη Καινοτομίας του Βερολίνου, από την ώρα 
που συνελήφθη ως ιδέα μέχρι να γίνει πράξη 
πέρασαν 11 χρόνια. Φιλοδοξία μας είναι η Ζώνη 
να λειτουργήσει σε όσο το δυνατόν γρηγορότερο 
χρόνο. Το ΥΜΑΘ ολοκλήρωσε τα ιδιαίτερα κίνη-
τρα για τη Ζώνη. Δεν θα είναι τα κίνητρα που έχει 
ο νομός Θεσσαλονίκης, με βάση τον επενδυτικό 
νόμο που υπάρχει σήμερα, αλλά θα είναι σχεδόν 
διπλάσια τα κίνητρα τα οικονομικά. 
Για παράδειγμα, μια καινοτόμος επιχείρηση που 
θέλει να εγκατασταθεί μέσα στη Ζώνη  μπορεί 
να επιδοτείται μέχρι και 75% από 40% σήμερα, 
ενώ θα υπάρχει περίοδος χάριτος φορολογική. 
Στο μεταξύ, σε τρεις μήνες θα ολοκληρωθεί η 
κατάθεση του στρατηγικού πλαισίου της Ζώνης, 
ενώ «τρέχει»  και το θέμα της χωροθέτησής 
της. Είμαστε σε επαφή με το υπουργείο Άμυνας 
και ζητάμε ένα κομμάτι του στρατοπέδου Σέδες. 
Πιστεύω ότι η προσέγγιση των δύο υπουργείων 
θα φέρει αποτέλεσμα.
Από την ώρα που θα λειτουργήσει η Ζώνη, το 
επόμενο στάδιο θα  είναι να αναπτύξουμε θύ-
λακες καινοτομίας δορυφορικά σε πολλούς νο-
μούς της Μακεδονίας και της Θράκης, δηλαδή 
μικρές ζώνες που θα είναι συνδεδεμένες με τη 
ζώνη της Θεσσαλονίκης.  Και στη συνέχεια, θα 
αναπτυχθεί συνεργασία με τις χώρες της ΝΑ 
Ευρώπης σε πρώτη φάση. Οσο εξαρτάται από 
εμένα, θα το προχωρήσω αυτό το εγχείρημα, 
γιατί είναι και στοίχημα δικό μου.

Πότε θα φτάσουμε στο στάδιο που η καινοτό-
μος ιδέα θα μετατρέπεται σε προϊόν μέσα στη 
Ζώνη.
Νομοθετικά, αν μέσα στο 2008 ψηφίσει η Βου-
λή τα ιδιαίτερα κίνητρα –τα οποία απαιτούν δι-
αβούλευση με ΕΕ- και μέσα στο 2009 ολοκλη-
ρώσουμε τη χωροθέτηση, θα μπορέσουμε να 
μιλάμε από το 2010 και μετά για την εγκατάστα-
ση των πρώτων καινοτόμων επιχειρήσεων. Θα 
είναι άθλος αν μέσα σε μια τριετία πετύχουμε τη 
λειτουργία της Ζώνης, Βέβαια, πολλοί κακοθε-
λητές μπορεί να πουν ότι ο χρόνος αυτός είναι 
μεγάλος, αλλά για ένα τέτοιο εγχείρημα είναι 
πάρα πολύ μικρός.

Ακούμε εδώ και καιρό για τις διαπραγματεύ-
σεις με το υπουργείο Άμυνας γύρω από τη χω-
ροθέτηση της Ζώνης στο ΣΕΔΕΣ. Έχουμε κάτι 
καινούργιο σε αυτό το πεδίο;
Όχι αυτή την ώρα. Αμέσως μετά τις γιορτές, 
όμως, θα γίνει μια συνάντηση υπηρεσιακών πα-

Το 2008 πρέπει να είναι «έτος μελετών» 
σε δήμους-νομαρχίες
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• Αν μέσα στο 2008 
ψηφίσει η Βουλή τα 
ιδιαίτερα κίνητρα για 
τη Ζώνη Καινοτομίας 
και μέσα στο 2009 
ολοκληρώσουμε τη 
χωροθέτηση, θα μπο-
ρέσουμε να μιλάμε 
από το 2010 και μετά 
για την εγκατάσταση 
των πρώτων καινοτό-
μων επιχειρήσεων.

• Περί τον Μάρ-
τιο θα έχουμε μια 
ολοκληρωμένη και 
πλήρη εικόνα για τα 
διατηρητέα κτίρια της 
Μακεδονίας και της 
Θράκης, πολλά από 
τα οποία, σε συνερ-
γασία με νομάρχες 
και δημάρχους, θα 
τα καταθέσουμε για 
χρηματοδότηση και 
αναπαλαίωση στο Δ’ 
ΚΠΣ.

• Η Θεσσαλονίκη 
πρέπει να μπει σε 
ένα πρόγραμμα –και 
όσο εξαρτάται από 
το υπουργείο θα το 
προωθήσω- αναπα-
λαίωσης όλων των 
ιστορικών διατηρη-
τέων κτισμάτων της. 
Μπορεί να γίνει κάλλι-
στα μια άλλη Βιέννη.

• Οι Θεσσαλονικείς 
πρέπει να αποβά-
λουν το κόμπλεξ του 
δεύτερου έναντι της 
Αθήνας. Εγώ δεν 
θέλω η Θεσσαλονίκη 
να γίνει σαν την Αθή-
να, αλλά να είναι αυτό 
που είναι.

ραγόντων του ΥΜΑΘ και του υπουργείου Άμυ-
νας για να συζητήσουν λεπτομέρειες. Οπότε αν 
υπάρξει κάποια εξέλιξη θα είναι μετά τον Ια-
νουάριο, αλλά μέσα στο 2008.

Πολλές επιχειρήσεις κολοσσοί της υψηλής 
τεχνολογίας κατευθύνονται σήμερα στην 
Ασία, για να πραγματοποιήσουν επενδύσεις 
έρευνας και ανάπτυξης. Πιστεύετε ότι τα ει-
δικά κίνητρα στη Ζώνη της Θεσσαλονίκης θα 
είναι αρκετά για να τις κάνουν να αλλάξουν 
επενδυτικό προορισμό;
Είναι περισσότερο αυξημένα από οποιαδήποτε 
ζώνη καινοτομίας της Ευρώπης. Ο επιχειρη-
ματίας θέλει οικονομικά κίνητρα και σταθερό 
φορολογικό πλαίσιο. Και τα δύο τα εξασφαλίζει 
η Ζώνη Καινοτομίας Θεσσαλονίκης και φυσικά 
όλα αυτά συνδυασμένα με έργα υποδομής στις 
οδικές μεταφορές, κάτι που υπάρχει στην πε-
ριοχή, με την ολοκλήρωση της Εγνατίας και τα 
άλλα έργα που βρίσκονται σε εξέλιξη.

Η Θεσσαλονίκη βλέπει επιτέλους τα μεγά-
λα της έργα, μετρό, υποθαλάσσια κτλ. Τώρα 
έχει κάτι άλλο να περιμένει για τα επόμενα 
χρόνια;
Σταθείτε. Καταρχάς εξελίσσεται το μετρό. Ξε-
κινά η υποθαλάσσια. Ολοκληρώνεται η Εγνα-
τία, ξεκινά η εξωτερική περιφερειακή (κάτι 
που εκτιμώ ότι θα ξεκινήσει ακόμη και μέσα 
στο 2008). Η επέκταση της 6ης προβλήτας και 
κυρίως η εκβάθυνση του λιμανιού, που θα του 
επιτρέψει να δέχεται μεγαλύτερα πλοία και θα 
το καταστήσει το μεγαλύτερο των Βαλκανίων. 
Όταν όλα αυτά τα έργα θα ολοκληρωθούν, στα-
διακά, περί το 2012, νομίζω ότι το πρόσωπο 
της Θεσσαλονίκης αναπτυξιακά και επιχειρη-
ματικά, θα είναι πολύ ανώτερο από ότι είναι 
σήμερα.

Απλά πολύ ανώτερο ή επιτέλους και πραγμα-
τικά ελκυστικό;
Θα είναι ελκυστικό. 

Ξέρετε, η Θεσσαλονίκη έχει χορτάσει από τίτ-
λους και υποσχέσεις...
Μέχρι τώρα ήταν η περίοδος των λόγων, στις 
προηγούμενες κυβερνήσεις. Τώρα όμως είναι 
η περίοδος των έργων και αγανακτείτε και οι 
Θεσσαλονικείς με το κυκλοφοριακό, αλλά δεν 
γίνεται διαφορετικά.... Ουδέποτε στη Θεσσα-
λονίκη και τη Β. Ελλάδα είχαμε εκτέλεση τόσο 
πολλών και μεγάλων έργων με αναπτυξιακή φυ-
σιογνωμία.

Ένα από τα μεγαλύτερα προβλήματα της 
Θεσσαλονίκης είναι η έλλειψη πρασίνου. 
Διάφοροι φορείς έχουν ζητήσει κατά και-
ρούς τη μετεγκατάσταση του εκθεσιακού 

κέντρου των HELEXPO-ΔΕΘ εκτός κέντρου, 
ώστε οι σημερινές εγκαταστάσεις να με-
τατραπούν σε μητροπολιτικό πάρκο και 
να αποδοθούν στους πολίτες. Ποια είναι η 
άποψή σας;
Αναπτύσσεται διάλογος, αλλά η απομάκρυνση 
της Διεθνούς Εκθέσεως δεν είναι λαϊκή επιτα-
γή και θεωρώ πως είναι άκαιρο να ανοίξουμε 
ένα τέτοιο ζήτημα,. Καταρχάς δεν υπάρχει ομο-
φωνία η πλειοψηφία προς το τι πρέπει να γίνει.

Μια που το έφερε ο λόγος.... Σκέφτεστε εκ 
νέου ενοποίηση των HELEXPO και ΔΕΘ;
Το θέμα αυτό δεν μπαίνει από κανέναν. Εγώ εί-
μαι τρεις μήνες στην καρέκλα αυτή και δεν μου 
ετέθη επιτακτικά το θέμα εκ νέου ενοποίησης. 
Οπότε το έχω βγάλει από την ατζέντα μου.

Στην οποία ατζέντα το πρώτο-πρώτο θέμα εί-
ναι...
Η Ζώνη Καινοτομίας. Είναι μεγάλο στοίχημα. 
Και φυσικά, η πιστοποίηση του ΥΜΑΘ. Είναι οι 
δύο κορυφαίες αρμοδιότητες που θα αλλάξουν 
και το προφίλ του υπουργείου και θα το κατα-
στήσουν πραγματικά στρατηγείο ανάπτυξης της 
Β. Ελλάδας, ώστε να σταματήσουν κάποιοι να το 
υποβαθμίζουν.

Το ΥΜΑΘ έχει χαρακτηριστεί ακόμη και 
«υπουργείο τίτλων και δεξιώσεων»...
Δεν είμαστε υπουργείο για δεξιώσεις και τελε-
τές. Αλλάζει καθημερινά ο ρόλος μας. Έχουμε 
συντονιστικό ρόλο μεταξύ των τριών περιφε-
ρειών. Και τώρα αυτό το υπουργείο αποκτά τη 
δυνατότητα να κάνει πρόγραμμα εκτελεστέων 
έργων...

Αυτό λοιπόν το πρόγραμμα των 228 εκατ. ευρώ 
θα ξεκινήσει ταυτόχρονα με την τέταρτη προ-
γραμματική περίοδο;
Ναι, είναι για την περίοδο 2008-2013. Τι σημαί-
νει ότι θα είμαστε τελικοί δικαιούχοι; Θα υπο-
βάλλουμε αιτήσεις υποψηφιότητας κάθε φορά 
που προκηρύσσεται από τις αρχές ένα μέτρο. 
Μέχρι σήμερα δεν είχαμε αυτή τη δυνατότητα.

Και τη δυνατότητα θα την εκμεταλλευθείτε 
πρώτα απ’ όλα για τη Ζώνη Καινοτομίας...
Και για τη Ζώνη και για άλλα μεγάλα έργα σε 
κάθε νομό. Εγώ θα πάω τώρα στην Καβάλα, 
Σέρρες και Δράμα ή Κοζάνη και θα τους πω: θα 
μου ετοιμάσετε μελέτες για δύο μεγάλα έργα, 
τα οποία θα εντάξει για χρηματοδότηση το 
υπουργείο, ανεξάρτητα από τα ΠΕΠ. Σκεφτείτε 
ότι τώρα υπάρχουν δήμοι που δεν μπορούν να 
αξιοποιήσουν τομεακά προγράμματα υπουργεί-

ων -και νομοί ολόκληροι. Αυτή τη δυνατότητα 
τώρα θα την έχει το ΥΜΑΘ. Οι χώροι από τους 
οποίους θα αντλούμε πόρους εμείς θα είναι τα 
ΠΕΠ και τα τομεακά προγράμματα, αλλά και τα 
χρήματα ΕΕ. 
Σήμερα κανένας δήμος ή νομαρχία δεν μπορεί 
να υποβάλλει απευθείας ένα έργο για χρημα-
τοδότηση από ΕΕ, γιατί η αυτοδιοίκηση στην 
Ελλάδα δεν είναι τρίτος εταίρος και με την ΕΕ 
συνομιλεί μόνο το εθνικό κράτος. Τώρα αυτό θα 
το κάνει και το ΥΜΑΘ.

Στην πράξη αυτό σημαίνει ταχύτερες διαδικα-
σίες και μεγαλύτερες απορροφήσεις...
Και όχι μόνο, αλλά κυρίως περισσότερα χρήμα-
τα στη Μακεδονία και τη Θράκη. Για αυτό θέλω 
να στείλω ένα μήνυμα μέσα από το περιοδικό 
σας. Δεν υπάρχει περίπτωση να υπάρξει δή-
μαρχος ή νομάρχης να έχει τεύχη δημοπράτη-
σης για οποιοδήποτε έργο επιλέξιμο και αυτό 
να μη χρηματοδοτηθεί. Γι’ αυτό το 2008 πρέπει 
να είναι έτος μελετών για όλους.

Διατελέσατε για πολλά χρόνια δήμαρχος (τέσ-
σερις θητείες στη Δράμα). Σήμερα ποια θέλε-
τε να είναι η σχέση μας με τους δημάρχους;
Έχω καλές σχέσεις με το σύνολο των δημάρχων 
στην περιοχή μας. Καταρχάς ξέρω πού πονάει 
η τοπική αυτοδιοίκηση, οπότε μπορώ να τους 
δώσω οδηγίες, πώς πρέπει να κινηθούν. Τους 
βοηθάω με χρηματοδοτήσεις, εντάσσοντας μι-
κρά –σε αυτή τη φάση- έργα στο πρόγραμμα 
παραμεθορίων περιοχών. Έχουμε μια άμεση 
σχέση σχεδόν με όλους τους δημάρχους που 
πρόλαβα να δω.

Αλήθεια, πού «πονάει» η τοπική αυτοδιοίκη-
ση στην Ελλάδα;
Στην ύπαρξη τεχνικών υπηρεσιών. Όλοι οι δήμοι 
πρέπει να αποκτήσουν τουλάχιστον έναν πολιτι-
κό μηχανικό. Για να μην πω ένα ολοκληρωμένο 
σύστημα τεχνικής υπηρεσίας που να μπορεί να 
κάνει μελέτες. ‘Η τουλάχιστον να τις δημοπρα-
τεί, να συντάσσει προδιαγραφές για προκήρυξη 
μελετών...

Θα επιδιωχθεί αυτό με κάποιο τρόπο από την 
κυβέρνηση;
Ναι. Μέσω της δημιουργίας της ΔΗΜΟΣ ΑΕ 
και ΝΟΜΟΣ ΑΕ, η κυβέρνηση προσπαθεί να 
καλύψει αυτό το κενό. Δήμοι που δεν έχουν 
αυτή τη στιγμή τεχνική υποστήριξη, να μπο-
ρούν να απευθύνονται σε αυτές τις δύο εται-
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ρίες, για να κάνουν τις μελέτες που είναι απα-
ραίτητες.  Πέραν αυτού όμως θα πρέπει και 
οι δήμοι να αποκτήσουν την αυτονομία τους. 
Όσοι δήμαρχοι κάνουν έργα βιτρίνας πρέπει 
να τα σταματήσουν και να στελεχώσουν τις τε-
χνικές υπηρεσίες τους. Και θεωρώ πως είναι 
απαράδεκτο μετά από τρία κοινοτικά πλαίσια 
στήριξης να υπάρχουν ακόμη δήμοι στην Ελ-
λάδα που έχουν ακόμη προβλήματα ύδρευσης 
και αποχέτευσης, αλλά να έχουμε γεμίσει από 
αναπλάσεις πλατειών. Ξέρετε αυτά βγάζουν 
δημάρχους, βέβαια, αυτά που είναι στην επι-
φάνεια.

Με τις νέες γραμματείες που προβλέπεται να 
εγκατασταθούν εδώ, στο ΥΜΑΘ, τί γίνεται;
Η μία, αυτή του υπουργείου Εξωτερικών, εγκα-
ταστάθηκε ήδη και δουλεύει κιόλας. Και νομί-
ζω ότι και οι επόμενες, ανάλογα με το πλάνο 
που έχει η κυβέρνηση, θα εγκατασταθούν. Γε-
νικά, έχουν γίνει βήματα αποκέντρωσης, π.χ., 
με τη γραμματεία Εξωτερικών και το τμήμα 
για την αναγνώριση πτυχίων ή τους χαρακτη-
ρισμούς/ αποχαρακτηρισμούς παραδοσιακών 
οικισμών, Και χρόνο με τον χρόνο, γίνονται 
προσπάθειες αποκέντρωσης.

Οι έξι γραμματείες που προβλέπεται να 
εγκατασταθούν εδώ, γνωρίζετε πότε θα λει-
τουργήσουν;
Όχι, δεν μπορώ να ξέρω. Αλλά ίσως πάει μαζί 
με τη νέα διοικητική αναδιάρθρωση της χώ-
ρας, λογικά μέχρι το 2010.

Κάποιοι μπορεί να πουν ότι ο ρόλος αυτών 
των γραμματειών δεν θα είναι ουσιαστι-
κός....
Η πράξη θα το δείξει. Αν πραγματικά επιτελέ-
σουν έργο αποκέντρωσης, θα δικαιωθούν στη 
συνείδηση του λαού. Και τουλάχιστον η γραμ-
ματεία Εξωτερικών, που μέχρι τώρα λειτουρ-
γεί εδώ, πιστεύω ότι επιτελεί στο ακέραιο τον 
ρόλο για τον οποίο συγκροτήθηκε. Κάτι ανάλο-
γο θα συμβεί και με τη γραμματεία δημοσίων 
έργων ή δημόσιας διοίκησης.

Όπως δήλωσε πρόσφατα ο πρώην πρύτα-
νης του Πολυτεχνείου της Κρήτης, κ. Φίλης, 
εξέφρασε την πεποίθηση ότι σε 20 χρόνια, η 
Ελλάδα θα έχει γεμίσει Κορώνειες και Ασω-
πούς…
Πιστεύω ότι αυτό είναι υπερβολή.

Την Κορώνεια, όμως, τη χάνουμε...
Ναι, αλλά να σκεφτούμε ότι ήδη υπάρχουν 
27-28 εκατ,. ευρώ και από το σύνολο των δη-
μοπρασιών οι τρεις βρίσκονται σε εξέλιξη και 
οι υπόλοιπες μέσα στην άνοιξη του 2008 πρό-
κειται να βγουν στον αέρα. Πρέπει να δώσουμε 
εύσημα στην κυβέρνηση και το νομάρχη Θεσ-
σαλονίκης που εξασφάλισαν την πίστωση των 
28 εκατ. ευρώ.

Και με τον Θερμαϊκό μας, τι μέλλει γενέσθαι;
Έχουμε διεύθυνση προστασίας του Θερμαϊκού 
και ήδη τον καθορίζουμε σε ημερήσια βάση με 
ένα αντιρρυπαντικό σκάφος,. Και τώρα πρό-
κειται να βγει ο καθαρισμός του Θερμαϊκού σε 
ετήσια βάση, με δημόσιο διαγωνισμό. Παράλ-
ληλα, έχουμε σε εξέλιξη μελέτη που μας κάνει 
το ΑΠΘ, η οποία θα παραδοθεί τον Μάιο και θα 
εμφανίζονται τα προβλήματα ρύπανσης και τα 
μέτρα που πρέπει να πάρουμε.

Η διοίκηση του ΤΕΕ/ΤΚΜ θεωρεί ότι ο Θερ-
μαϊκός χρειάζεται έναν ανεξάρτητο φορέα 
διαχείρισης...
Εμένα αυτή η σκέψη του ΤΕΕ με προβλημά-
τισε. Θα τη συζητήσουμε πιο αναλυτικά με το 
ΤΕΕ μέσα στους πρώτους μήνες του 2008. Η 
άποψή μου είναι ότι όντως πρέπει να γίνει ανε-
ξάρτητος φορέας.

Αλήθεια, με το Κέντρο Επενδύσεων που 
αναμένεται να ιδρυθεί το 2008 στο ΥΜΑΘ, τί 
γίνεται; Πιστεύετε ότι θα μπορέσει όντως να 
φέρει επενδυτές στη Θεσσαλονίκη και τη Β. 
Ελλάδα;
Το ολοκληρωμένο πληροφοριακό σύστημα 
του ΥΜΑΘ εμπλουτίζεται καθημερινά. Σε αυτό 
εμφανίζονται όλα τα κίνητρα και όλα τα γρα-
φειοκρατικά δεδομένα, που πρέπει κάποιος 
να γνωρίζει, αν θέλει να επενδύσει εδώ. Είναι 
ένα δίκτυο πληροφόρησης, προάγγελος του 
Κέντρου Επενδύσεων, το οποίο θα πληροφο-
ρεί υποψήφιους επενδυτές –ιδιαίτερα ξένους-  
και θα τους παρέχει τεχνική υποστήριξη, προ-
κειμένου να επενδύσουν στην περιοχή μας. Θα 
συνεργάζεται δε, με όμορες χώρες για ανάπτυ-
ξη διασυνοριακών δράσεων και επιχειρήσεων, 
μέσα από κοινοτικές πρωτοβουλίες. 
Τώρα, το αν θα λειτουργήσει όντως θετικά 
στην πράξη, εξαρτάται από το προσωπικό 
που θα τοποθετηθεί. Εμείς θα καταβάλουμε 
κάθε προσπάθεια να είναι το πλέον αξιό-
πιστο, έμπειρο και επιστημονικά καταρτι-
σμένο προσωπικό που δεν θα λειτουργεί 
με κακώς εννοούμενη δημοσιοϋπαλληλική 
νοοτροπία.

Μια ερώτηση από την επικαιρότητα: ασφαλι-
στικό, το θέμα των ημερών. Πιστεύετε ότι η 
μεταρρύθμιση -όπως επιδιώκεται- θα πετύ-
χει τον στόχο της;
Ουδέποτε έγινε προσπάθεια από κυβέρνηση τα 
τελευταία 30 χρόνια ανάπτυξης ενός ειλικρι-
νούς διαλόγου για το ασφαλιστικό. Ενώ όλες οι 
πολιτικές δυνάμεις παραδέχονται την ύπαρξη 
του προβλήματος, ενώ αυτό που γίνεται τώρα 
από τον Καραμανλή έπρεπε να γίνει πριν από 
15 χρόνια, δυστυχώς δεν συμβάλουν στον δι-
άλογο. Αυτό που κάνει η κυβέρνηση είναι να 
εξασφαλίζει τη βιωσιμότητα του συστήματος 
για τις επόμενες γενιές. Θεωρώ πως είναι η 
μεγαλύτερη προσφορά του Καραμανλή στη νέα 
γενιά. 

Ο αντίλογος, βέβαια, είναι ότι δεν είναι λογι-
κό να «δημεύονται» αποθεματικά υγιών τα-
μείων, για να ορθοποδήσουν τα υπόλοιπα...
Καταρχάς αυτήν την ώρα δεν ξέρουμε τις ει-

δικές θέσεις της κυβέρνησης. Η κυβέρνηση 
θέλει έναν διάλογο και αυτή τη στιγμή συγκε-
ντρώνει τις προτάσεις όλων των εμπλεκομέ-
νων, ώστε να καταθέσει στη Βουλή το σχετικό 
σχέδιο νόμου, επί του οποίου μπορούμε να 
τοποθετηθούμε. 
Κατηγορούν την κυβέρνηση ότι δεν ανοίγει τα 
χαρτιά της. Μα όταν στο παρελθόν το έκανε, την 
κατηγόρησαν ότι προσπαθεί να προκαταλάβει 
τον διάλογο. Πιστεύω ότι σε σύντομο χρονικό 
διάστημα θα κατατεθεί το σχέδιο νόμου.

Ποια είναι η μέχρι στιγμής εμπειρία σας 
από την παρουσία σας στη Θεσσαλονίκη ως 
υπουργού;
Είμαι πολύ ευχαριστημένος από την ανταπό-
κριση του κόσμου της Μακεδονίας, της Θρά-
κης και της Θεσσαλονίκης. Μέχρι τώρα, η 
συνεργασία με όλους τους φορείς είναι άψο-
γη. Και η πόρτα του γραφείου μου είναι πάντα 
ανοιχτή, όχι μόνο για τους φορείς, αλλά και για 
τους απλούς πολίτες. Εχω συγκεκριμένο ημε-
ρήσιο πρόγραμμα, που δέχομαι τους πολίτες. 
Υπάρχουν ημέρες που δέχομαι στο γραφείο 
μου πάνω από 35 πολίτες, εκτός φορέων, γιατί 
θεωρώ ότι εμείς οι πολιτικοί δεν πρέπει να εί-
μαστε κλεισμένοι σε έναν γυάλινο πύργο, αλλά 
να συμμετέχουμε στην καθημερινή και πολιτι-
στική ζωή.

Αλήθεια, μια που μιλήσαμε για πολιτιστική 
ζωή, στον ελεύθερο χρόνο σας, τι σας αρέσει 
να κάνετε;
Στον ελεύθερο χρόνο μου παρακολουθώ μου-
σική, όπως την κρατική ορχήστρα, αλλά και 
παραστάσεις στο ΚΘΒΕ και στα δημοτικά 
ωδεία. Μου αρέσουν ιδιαίτερα τα ερασιτεχνικά 
σχήματα. Ο πολιτισμός θα ενισχυθεί αποφα-
σιστικά από τη νέα χρονιά. Δεν πρόκειται να 
χρηματοδοτηθούν πολυδάπανες εκδηλώσεις, 
που δεν αφήνουν κάποιο θετικό αποτέλεσμα 
στον πολίτη. Δεν δίνω 100.000 ευρώ για μια 
συναυλία, όταν υπάρχουν μικρές πόλεις, που 
δεν έχουν μια αίθουσα για να φιλοξενήσουν 
μια έκθεση ζωγραφικής.

Αναφέρατε ότι ο πολιτισμός «θα ενισχυθεί 
αποφασιστικά στη νέα χρονιά». Πόσα χρή-
ματα θα δοθούν;
Από τις αρχές του 2008, θα διατεθούν περί τα 
8 εκατ. ευρώ για τον πολιτισμό, τον αθλητισμό 
και τη διατήρηση της θρησκευτικής κληρονο-
μιάς.

Βλέπω μια ιδιαίτερη αγάπη για τον πολι-
τισμό. Εκτός από προσωπική επιλογή, μή-
πως έχει να κάνει και με το επάγγελμα της 
συζύγου σας (σ.σ. ο κ.Τζίμας είναι παντρε-
μένος με τη γνωστή ηθοποιό Μελίνα Μπο-
τέλλη);
Ε, φυσικά παίζει ρόλο. Είναι ένα εκρηκτικό 
μίγμα ο συνδυασμός πολιτικού-ηθοποιού.

• Η απομάκρυνση 
της Διεθνούς Εκθέ-
σεως από το κέντρο 
της Θεσσαλονίκης δεν 
είναι λαϊκή επιταγή 
και θεωρώ πως είναι 
άκαιρο να ανοίξουμε 
ένα τέτοιο ζήτημα. 
Καταρχάς δεν υπάρχει 
ομοφωνία η πλειοψη-
φία προς το τί πρέπει 
να γίνει.

• Πιστεύω ότι η 
τοπική αυτοδιοίκηση 
«πονάει» στο θέμα 
των τεχνικών υπηρε-
σιών. Όλοι οι δήμοι 
πρέπει να αποκτήσουν 
τουλάχιστον έναν 
πολιτικό μηχανικό. Για 
να μην πω ένα ολο-
κληρωμένο σύστημα 
τεχνικής υπηρεσίας 
που να μπορεί να 
κάνει μελέτες

• Η άποψή μου είναι 
ότι όντως πρέπει να 
γίνει ανεξάρτητος 
φορέας για τη διαχεί-
ριση του Θερμαϊκού. 
Το θέμα αυτό θα το 
συζητήσουμε πιο 
αναλυτικά με το ΤΕΕ 
μέσα στους πρώτους 
μήνες του 2008. 

• Δεν πρόκειται 
να χρηματοδοτη-
θούν πολυδάπανες 
εκδηλώσεις, που 
δεν αφήνουν κάποιο 
θετικό αποτέλεσμα 
στον πολίτη. Δεν δίνω 
100.000 ευρώ για 
μια συναυλία, όταν 
υπάρχουν μικρές 
πόλεις, που δεν έχουν 
μια αίθουσα για να 
φιλοξενήσουν μια 
έκθεση ζωγραφικής.

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ




